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20.4.2009, 18:55, pořad: Zprávy TV Prima

Mirka ČEJKOVÁ, moderátorka
--------------------
Tak a zpátky domů. Pád vlády znovu zkomplikoval reformu vysokého školství, která počítala i se zavedením školného,
a tak to vypadá, že vysoké školy hledají cesty, jak si pomoct samy. Peníze totiž nutně potřebují. Univerzita Karlova třeba
zvažuje, že by nechala studenty platit takzvané zápisné.

Tereza ANTENEOVÁ, redaktorka
--------------------
Rok studenta na Univerzitě Karlově stojí zhruba 200 tisíc korun. Sám student nemusí zaplatit ani korunu. Škola proto
hledá cesty, jak získat peníze. Takzvané zápisné by se prý platilo za každý rok studia, a to od 3.200 do 6.400 korun.
Univerzita Karlova se k nápadu se zápisným nechce moc vyjadřovat. Zatím na něm prý stále pracuje.

Václav HÁJEK, mluvčí Univerzity Karlovy
--------------------
V současné době probíhá nad první verzí tohoto materiálu vnitrouniverzitní diskuse.

Tereza ANTENEOVÁ, redaktorka
--------------------
Záměr se zápisným ministerstvo školství překvapil. Univerzita Karlova totiž zavedení jakéhokoliv školného zásadně
odmítala.

Vlastimil RŮŽIČKA, náměstek ministra školství pro vysoké školy
--------------------
Byl jsem překvapen, dovolím si říci, pokrytectvím. Z mého pohledu je to školné.

studentka
--------------------
3 tisíce se dají v pohodě vydělat.

studentka
--------------------
Pokud by to bylo v takovýhle míře, tak by to asi zas tak, je to ještě únosný, řekla bych, do těch 6-ti tisíc.

Tereza ANTENEOVÁ, redaktorka
--------------------
U nás jde na vysoké školy o miliardy korun méně než v zahraničí. Podle České konference rektorů navíc teď dluží vláda
vysokým školám až 1,5 miliardy korun.

Václav HAVLÍČEK, rektor ČVUT
--------------------
Chybí na provoz vysokých škol. Přístrojové vybavení se zhoršuje. Musíme samozřejmě šetřit i na údržbě budov.
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studentka
--------------------
Určitě by bylo potřeba větší platy učitelům a pomůcky samozřejmě taky.

student
--------------------
Aby se to někde třeba zlepšilo.

Vlastimil RŮŽIČKA, náměstek ministra školství pro vysoké školy
--------------------
Není možné hned přidat třeba 5 miliard.

Tereza ANTENEOVÁ, redaktorka
--------------------
Na vzdělání vysokoškoláka se zatím skládají všichni daňoví poplatníci. I ti bez vzdělání a s nejnižšími příjmy.
Vysokoškolský diplom přitom v průměru zajišťuje podstatně vyšší plat. Na financování svého studia se ale vysokoškolák
podílet nemusí.

Václav HAVLÍČEK, rektor ČVUT
--------------------
Česká společnost to ví a je na to zvyklá.

Tereza ANTENEOVÁ, redaktorka
--------------------
Školné se platí už v mnoha evropských zemích. Vůbec nejdražší je ve Velké Británii, v přepočtu přes 200 tisíc ročně.
Tereza Anteneová, televize Prima.


